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Úvodník 

 

Váţení spoluobčané, 
     v tomto ročním období se jen těţko můţe najít vděčnější téma pro úvodník, neţ je 
průběh letošní zimy. Ta je díky svému dosavadnímu vývoji během posledních dvou 
měsíců - hlavně hodnot porovnávající průměrné denní teploty, mnoţství sněhu a 
přetrvávání sněhové pokrývky, označovaná jako třicetiletá. Podle mého názoru je to tak 
správně, k zimě tyto projevy - tedy dlouhodobý mráz a hodně sněhu, patří zcela určitě 
více neţ předchozí prosincové sychravé počasí. Hlavně děti si tedy mohli uţít běţných 
zimních radovánek vrchovatou měrou a zcela určitě se jim letošní zima líbila. O to více je 
ale slyšet ze strany dospělých přání, aby uţ konečně sníh roztál, zima skončila a ať je 
tady máme zase co nejdříve příjemnější jarní počasí. Je to pochopitelné, s letošní zimou, 
byť má své kouzlo, je spojena spousta práce s odklízením sněhu v okolí rodinných domů 
i na veřejných prostranstvích. Určitě všichni znáte tolik medializovaný „chodníkový 
zákon“, podle kterého je za stav chodníků a místních komunikací na veřejných 
prostranstvích odpovědný jejich vlastník. V našem případě je vlastníkem všech těchto 
veřejných staveb pouze Obec Starovičky. Zimní úklid sněhu byl zajišťován zaměstnanci 
obecního úřadu - z důvodu dlouhodobé pracovní neschopnosti to však byli pouze 3 
pracovníci, kteří se na úklidu podíleli. Dle mého názoru však byly chodníky i komunikace 
s pomocí nezbytné techniky v obci vţdy upraveny a pohyb po nich poměrně bezpečný, i 
kdyţ se samozřejmě jejich údrţba mohla v některých částech obce opozdit - vţdyť v obci 
je asi 5 km chodníků a 5,5 km místních komunikací. O to více si také váţím skutečnosti, 
ţe většina občanů se na odklízení sněhu před svými domy aktivně podílela, ţe nenechala 
vše jen na bedrech obce a přispěla tak ke kaţdodenní bezpečné schůdnosti chodníků.       
     Tato skutečnost je o to potěšující, ţe občané k tomu přistoupili spontánně bez 
předchozích ţádostí a výzev a většina tuto pomoc brala jako samozřejmost. Na tomto 
příkladě je také vidět, ţe lidé u nás nejsou lhostejní k věcem, které se jich netýkají, ale ţe 
si chtějí navzájem pomoci a předejít případným úrazům, i kdyţ za to nenesou přímou 
odpovědnost a ţe si také uvědomují pocit sounáleţitosti s obcí i s ostatními občany. Za 
tuto aktivitu a práci s ní spojenou patří všem, kteří se na zimním úklidu chodníků podíleli, 
velký dík a uznání. Velmi si takové činnosti váţím - jménem svým i jménem celého 
zastupitelstva obce ještě jednou všem děkuji.                    Vladimír Drbola - starosta obce 

Obecní úřad informuje 

Zaledování víceúčelového hřiště 
     Ve 2. polovině měsíce ledna byla vytvořena ledová plocha na víceúčelovém hřišti ve 
sportovním areálu. Plocha byla aktivně vyuţívána místní Základní a mateřskou školou a 
také kaţdodenně dětmi i dospělými po dobu asi 1 měsíce, pokud to dovolily teploty pod 
bodem mrazu. Na úpravě a pravidelném čištění ledové plochy se podíleli pracovníci obce 
s pomocí komunální techniky, večerní kropení ledu vodou zajišťoval především p. Luděk 
Galečka a p. Jan Bajko, za coţ jim patří poděkování, odběr vody umoţnila firma VaK 
Břeclav. 

Rekonstrukce stropu sálu KD 
     V průběhu měsíce ledna a února byla opravena a natřena vnitřní dřevěná akustická 
konstrukce stropu sálu kulturního domu. Zároveň byly provedeny nátěry stropních 
panelů, provedena údrţba osvětlovacího zařízení, výměna 75-ti kusů klasických ţárovek 
za úsporné a výměna všech vadných osvětlovacích trubic. Práce provedli pracovníci 
obecního úřadu, náklady na materiál byly 15 tis. Kč. 

Výběrové řízení Slaměnka 
     Koncem února byla ve výběrovém řízení vybrána dodavatelská firma na provedení 
rekultivace skládky Slaměnka. Nejvýhodnější nabídku předloţila firma Rovina a.s. Hulín, 
která bude v období 2010 - 2011 rekultivaci ve výši 36 000 tis. Kč realizovat. 

Obsazení uvolněného obecního bytu 
     Od 1. března bude předán uvolněný byt 1+1 v bytovém domě č.p. 82 novému nájemci. 
Výběr bude proveden na zasedání zastupitelstva obce dne 26.2.2010 podle pravidel pro 
přidělování obecních bytů, které platí pro volební období 2006-2010. V době uzávěrky 
zpravodaje, tj. 15.2. 2010 bylo doručeno na obecní úřad celkem 9 ţádostí o pronájem.  

Územní plán obce 
     Během období 2010 - 2011 pravděpodobně nechá vypracovat Zastupitelstvo obce 
Starovičky nový územní plán, který musí být v platnosti podle nového stavebního zákona 
od r. 2013. V současnosti můţe naše obec ţádat o dotace aţ do výše 100% na jeho 
vypracování, v průběhu dalších let je získání dotace značně nejisté. Původní územní plán 
byl vytvořen v roce 1995 a upraven třemi změnami, poslední změna byla schválena 
v letošním roce. Náklady na pořízení nového ÚP se pohybují v rozmezí 700 - 800 tis. Kč. 
Pokud někdo z občanů má podněty nebo připomínky k celkové koncepci obce, 
infrastruktuře, umístění různých rozvojových ploch, nebo ploch pro bydlení či veřejnou 
zeleň, prosím o jejich okamţité přednesení - při vlastním zpracování územního plánu jiţ 
tyto připomínky nemohou být zpracovány a kaţdý další návrh pak musí být řešený 
v rámci nové změny ÚP, jejíţ zpracování trvá 1 rok a cena se pohybuje 80 - 100 tis. Kč, 
kterou zaplatí navrhovatel připomínky.                                                                          (VD)             



Podané ţádosti o dotace na rok 2010 

Seznam ţádostí o dotace Obce Starovičky z grantů JmK 

Dotační tituly v oblasti tělovýchovy a sportu a obnovy kulturních 
zařízení - kulturního domu nebyly vyhlášeny. 

1.   Dotační program „Pomoc malým obcím“- rada JmK.  
 „Starovičky - vybudování technického zázení obce“  

                             Ţadatel: Obec Starovičky, podáno 21.1.2010 
    investiční projekt 705 tis. Kč, 
poţadovaná dotace 500 tis. Kč, tj. 71% 

2.  Dotační program v rámci PRV. 
 „Starovičky - chodník Tálky“   
  Ţadatel: Obec Starovičky, podáno 21.1.2010, 
    investiční projekt 534 tis. Kč, 
poţadovaná dotace 200 tis. Kč, tj. 37% 

3. Dotační program na jednotky sboru dobrovolných 
hasičů zřízených obcí 

  Ţadatel: Obec Starovičky, podáno 21.1.2010  
   neinvestiční projekt 86 268 Kč, 
poţadovaná dotace 60 tis. Kč, tj. 70% 

Seznam ţádostí o dotace Obce Starovičky z grantů ČEZ 

4.  Dotační program Oranţové hřiště. 
      „Starovičky - víceúčelové sportovní hřiště.“  
  Ţadatel: Obec Starovičky, podáno 25.1.2010  
    investiční projekt 1800 tis. Kč, 
poţadovaná dotace 1500 tis. Kč, tj. 83% 

Seznam ţádostí o dotace Obce Starovičky z grantů 
Ministerstva kultury 

 5.  Informační centra veřejných knihoven 

  „Dokončení automatizace místní knihovny“  
 Ţadatel: Obec Starovičky, podáno 15.12.2009  
    investiční projekt 80 tis. Kč, 
poţadovaná dotace 56 tis. Kč, tj. 70% 

Seznam ţádostí o dotace Obce Starovičky z grantů 
Ministerstva pro místní rozvoj 

 6. Dotační program Podpory obnovy venkova. 
  „Starovičky - úprava parku II.etapa“   
  Ţadatel: Obec Starovičky, podáno 14.1.2010, 
    investiční projekt 441 tis. Kč, 
poţadovaná dotace 300 tis. Kč, tj. 68% 

Seznam ţádostí o dotace Obce Starovičky z grantů 
Ministerstva obrany 

 7.  Dotační program péče o válečné hroby 
  „Rekonstrukce památníku II. světové války“  
  Ţadatel: Obec Starovičky, podáno 21.1.2010  
    investiční projekt 625 tis. Kč, 
poţadovaná dotace 489 tis. Kč, tj. 79% - zamítnuto. 

Seznam ţádostí o dotace Obce Starovičky z fondů EU 

Dotační výzvy prioritní osy 3. - Udrţitelný rozvoj měst a 
venkovských sídel, které řeší realizaci zamýšlených 
projektů obce „Rozšíření mateřské školy a výstavba 
tělocvičny“ a „Přístavba jeviště kulturního domu“ nebudou 
v roce 2010  a 2011 vyhlášeny. 
 8. Dotační program ROP NUTS II Jihovýchod . 
  „Stezky na Hustopečsku - I. etapa“   
Ţadatel: Mikroregion Hustopečsko, podáno 27.1.2010, 
  investiční projekt - pro naši obec 533 tis. Kč, 
poţadovaná dotace 493 tis. Kč, tj. 92,5%. 

Usnesení č. 25/2009 

Ze zasedání zastupitelstva obce STAROVIČKY, konaného dne 18. prosince 2009 
v 17:00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky  

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

1. Zapisovatele a ověřovatele zápisu. 

2. Úpravu obecního pozemku za rodinnými domy v lokalitě 

Tálky I. 

3. Výši příspěvku na IDS Jmk pro rok 2010 ve výši 38 400 Kč. 

4. Uzavření nájemní smlouvy na byt učitele s PaedDr. K. 

Pavliňákem. 

5. Výpověď nájemní smlouvy na bytovém domě č.p. 82 

6. Znění dopisu občanům ohledně výstavby ČOV a 

kanalizace.  

Zastupitelstvo obce schvaluje:  

1. Zápis a usnesení z minulého zasedání. 

2. ZO projednalo předloţený projednaný návrh Změny č. 3 

ÚPN SÚ Starovičky. 

3. Opatření obecné povahy – Změna č. 3 ÚPN SÚ Starovičky. 

4. Záměr pořízení nového územního plánu obce a ukládá 

starostovi obce zajistit zahájení pořizování u MěÚ 

Hustopeče – úřadu územního plánování. 

5. ZO projednalo vloţení nepeněţitého vkladu do společnosti 

Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s., IČ: 49455168 se 

sídlem Břeclav, Čechova 23, PSČ: 690 11, ke zvýšení 

základního kapitálu. Jedná se o stavbu „Tálky III – 

vodovod“. 

6. ZO souhlasí s tím, ţe za vloţený majetek budou upsány 

akcie v listinné podobě v souladu se znaleckým posudkem 

nepeněţitých vkladů obce Starovičky, které budou oceněny 

znalcem jmenovaným krajským soudem.  

7. ZO zmocňuje starostu obce Starovičky ke všem právním 

úkonům souvisejících s realizací nepeněţitého vkladu do 

základního kapitálu společnosti Vodovody a kanalizace 

Břeclav, a.s. 

8. Uzavření dohody a vyplacení náhrady za trvalé porosty na 

pozemku p.č. 536.  

9. Účelovou dotaci pro rok 2010 ve výši 10 000 Kč DH       

Palavanka. 

10. Finanční částku pro rok 2010 ve výši 30 000 Kč panu 

Stanislavu Bízovi, Handbike. 

11. Rozpočtové opatření č. 5/2009. 

12. Rozpočet na rok 2010. 

13. Příděl do Sociálního fondu obce pro rok 2010 ve výši 

30 000 Kč. 

14. Rozpočtový výhled na roky 2011 – 2019. 

15. Vyřadit majetek obce dle seznamu. 

16. Pokrytí ztráty z roku 2008 z prostředků na provoz na rok 

2009 organizaci MŠ a ZŠ Starovičky. 

17. Znění a podpis „Smlouvy na zhotovení domovních 

kanalizačních přípojek“ s Projekční kanceláří Ing. Hájka, 

Brno. 

18. ZO souhlasí s pokácením stromu na pozemku p.č. 645 

pouze po dodání souhlasného stanoviska vlastníka 

pozemku – Jihomoravského kraje s tím, ţe obec se nebude 

podílet na pracích spojených s pokácením. 

19. Výměnu bytu 1+1 paní Janě Winterové za větší po paní 

Mitášové v bytovém domě č.p. 82. 

20. Zveřejnit záměr  pronajat byt  1+1 na bytovém domě č.p.82. 

21. Vyloučení 3 uchazečů s velmi nízkou nabídkovou cenou na 

akci Rekultivace staré skládky – Slaměnka a doporučuje 

provést výběr ze zbývajících 5 uchazečů. 

22. Podání ţádosti o přidělení dotace na zabezpečení péče o 

válečné hroby z prostředků Ministerstva obrany na akci 

„Starovičky – rekonstrukce památníku II. světové války“ a 

ukládá starostovi k vypracování dle předloţeného popisu 

projektu.  

Zastupitelstvo obce odložilo: 

       1.     Ţádosti  o koupi pozemků p.č. 75/1, 76/1, část p.č. 77 

a část p.č. 78. 

 

              Vladimír Drbola                                 Pavel Šafařík 

                    starosta                                       místostarosta  

 



Počet obyvatel obce Starovičky k 31.12.2009 

Stav obyvatel k 31.12.2009 : 797, z toho 9 cizinců. 

Narodilo se 10 dětí, z toho 3 dívky, 7 chlapců. 

Zemřelo 8 spoluobčanů. 

Přistěhovalo se 22 nových spoluobčanů, odstěhovali se 4. (IS) 

Oznámení obecního úřadu: 
 

Z důvodu školení paní Ivety Schwarzové - účetní 

obce od 1.3.-5.3. a 22.3.-26.3. se nebude na OÚ 

ověřovat, vybírat poplatky atd. 

 

Desátá Tříkrálová sbírka 
 

Přehled o vybraném výtěţku pokladniček za 10 let 
trvání sbírky v naší obci 
rok 2001   9177,-Kč    rok 2006 13610,-Kč 

rok 2002 10701,-Kč    rok 2007 20961,-Kč 

rok 2003 17165,-Kč    rok 2008 19060,50 Kč 

rok 2004 17640,-Kč    rok 2009 19293,-Kč  
rok 2005 17622,-Kč    rok 2010 17613,-Kč 
celkem                               162.842,50 Kč 

Přehled o vybraném výtěţku pokladniček v Oblastní 
charitě Břeclav 

rok 2001   610911,-Kč    rok 2006 1276404,-Kč 

rok 2002   830333,-Kč    rok 2007 1330000,-Kč  
rok 2003 1102260,-Kč    rok 2008 1456932,50Kč 

rok 2004 1109750,-Kč    rok 2009 1618787,-Kč 

rok 2005 1345929,-Kč    rok 2010 1665016,-Kč  

celkem                                    12.346.322,50Kč 
     
     Vám všem, kteří přispíváte na tuto 
sbírku, upřímně děkujeme jménem 
svým a jménem Oblastní charity 
Břeclav. Vidíte, ţe za 10 let trvání je 
to veliká částka, která pomohla nejen 
v zemích zasaţených katastrofami, u 
nás při povodních, lidem kteří se ocitli 
v ţivotní krizi a nemohou si sami 
pomoci. Týraným dětem, matkám s 
dětmi v tísni, ale také Charitní 
pečovatelské sluţbě, dovybavení 
humanitárního skladu, azylového 
domu, či projektům Farních charit v 
našem okrese a mnoha dalším 
projektům, které by bez vaší finanční 
podpory nemohly pomáhat. Také uţ 
víme, ţe z letošní Tříkrálové sbírky 
za Diecézní charitu Brno poputuje 
500000,- Kč na Haity postiţené 
zemětřesením. Všem Vám srdečné 
díky, ţe nezůstáváte lhostejnými k 
potřebám druhých.  
     FARNÍ SBÍRKA – k této sbírce, 

která nesouvisí s Tříkrálovou sbírkou, 
Vám dluţím vysvětlení. Vím, ţe je 
všem tato akce jasná, ale věřte, 
nevěřte, přece se najde človíček, 

kterému to jasné není. Tak tedy: je to jiţ pár 

desítek let, ale já to ještě pamatuji, kdy na 
Nový rok obcházely stárky vesnici. Na kaţdý 
dům slušně zaklepaly, popřály hojné Boţí 
poţehnání do Nového roku a hospodyně jim 
dala finanční příspěvek na výzdobu kostela, 
který předaly tetičce starající se o kostel, aby 
mohla nakoupit květiny pro Slavnost 
Velikonoční. Toť zašlá tradice. Kdyţ se 
dělaly různé opravy našeho kostela v roce 
2005, 2006, tak jsme si řekli, ţe to zkusíme. 
Vyrobili jsme si neoficiální pokladničky a 
překvapilo nás, kolik občanů rádo a 
dobrovolně přispěje na náš kostel, protoţe 

ví, ţe je to nejkrásnější a nejcennější 
památka naší obce. Kdybychom do ní 
nechodili a nestarali se o ni, tak by brzy 
zchátrala. To by asi nikdo nechtěl …. Takţe 
znovu srdečné díky Vám, milí občané, kteří 
dobrovolně přispíváte, jak na Tříkrálovou 
sbírku pořádanou Českou charitou, tak za Vaše příspěvky téţ dobrovolné do farních 

kasiček. Věřte, ţe hodně pomohou. Vţdyť za 5 sbírek jste darovali 49666,-Kč. Tyto sbírky 
děláme do dvou různých pokladniček, ale v jeden den a současně, z toho důvodu, ţe 

jsou pro takovou nezjištnou a ne vţdy lehkou činnost ochotni jedni a ti stejní lidé. 
Děkujeme za Vaše vřelé přijetí, za Váš úsměv, který nás posiluje i za koledu, kterou 
našim ochotným dětem zpříjemňujete zimní putování po naší vesnici.                                                                                                    
                                                                                                                      Anna Haluzová  

 

Kniţní novinky v místní knihovně  
 
Beletrie pro mládež 

 
Thomas Brezina       Dotek anděla 
Thomas Brezina       Zámek přízraků 
Lenka Lanczová       Království za botu 
Lenka Lanczová       Past na kočku 
A.A. Milne                 Medvídek Pú 
 
Beletrie pro dospělé 
 
Jaroslav Kuťák              Bota v písku 
Nicole Amrein                Doktorka Kateřina - Riskantní zásah  
Nicole Amrein                Doktorka Kateřina - První pomoc 
Vlasta Javořická            Jiřina 
Joan Johnston               Jiskra naděje 
Věra Řeháčková            Kdyţ se láska změní v posedlost 
Petr Štromf                     Práskač 
Zdeněk Jirotka               Saturnin 
Zuzana Francková         Soukromý ráj 
Zuzana Francková         Úsvit nad Kilimandţárem 

Barbara Nesvadbová          Brusinky 
Barbara Nesvadbová          Ţivot na nečisto  
Johanna Lindseyová           Dáma a námořník 
Eva Kačírková                     Diamantová Lily  
                                                                             Marie Bendová 

 
 
 
 

Svoz odpadu 
 

Středa 10.3.2010 
Středa 24.3.2010 

 
Úterý     6.4.2010 
Středa 21.4.2010 

 



Společenská kronika 
 

Blahopřejeme rodičům 
 

Stanislavovi a Monice Vrbovým, bytem Starovičky č.p.294, 

k narození syna Stanislava Vrby, který se narodil dne 7.1.2010. 

 

Ţivotní jubilea  
 
V měsíci lednu oslavili významné ţivotní jubileum: 

 

pan Vlastimil Mazůrek – 50. narozeniny, 

pan Petr Tomek – 50. narozeniny,  

paní Jana Winterová – 60. narozeniny, 

paní Eva Dřezová – 70. narozeniny. 
 
V měsíci únoru oslavila významné ţivotní jubileum: 

 

paní Božena Holacká – 93. narozeniny. 

 

Přejeme všem oslavencům hodně zdraví, štěstí a životní pohody.  

 

Obecní Společenský ples 

      Velmi příjemný večer strávili hosté Obecního 
Společenského plesu, který se konal dne 6.2.2010 v sále 
kulturního domu. Začátek plesu byl stanoven na 20 
hodinu. K tanci a poslechu hrála dechová hudba 
Palavanka ze Staroviček. Taneční parket se začal 
pozvolna zaplňovat. Na všech stolech v sále byly 
připraveny k degustaci vzorky vín od firmy VINIUM Velké 
Pavlovice a propagační materiály naší obce. Tuto akci 
zpestřil svým vystoupením folklórní soubor Hanýsek ze 

Šakvic, který se v průběhu večera představil celkem 
třikrát. Nejprve s předtančením České besedy a poté 
následovala další dvě vystoupení s ukázkou tanečního 
umění tohoto souboru. Pro návštěvníky plesu připravili 
organizátoři velmi zajímavou a pestrou tombolu. Výtěţek 
z prodeje losů bude posléze pouţit na kulturní akce OÚ 
Starovičky. Skvělá plesová nálada a taneční nadšení 
vydrţelo aţ do konce této kulturní události. Poděkování 
patří všem, kdo přispěli k organizaci této akce.         (RH)  

 

Sportovní a maškarní ples 
     

     Pomyslnou tečku za plesovou 
sezonou udělal Sportovní a maškarní 
ples, který se konal v sobotu 20.2.2010 v 
místním kulturním domě. Organizátorem 
této akce byla Tělovýchovná jednota 
Starovičky, která pro návštěvníky 
připravila opravdu velká lákadla. Hosté si 
mohli zakoupit losy jednak do velmi 
bohaté tomboly, která obsahovala 
bezmála 190 hodnotných cen, ale také 
své finanční prostředky mohli investovat 
do nákupu losů tzv. Extra tomboly, kde 
bylo moţné vyhrát opravdu extra ceny. K 

tanci a poslechu hrála vynikající 
skupina R-BOOM z Velkých Bílovic, 
která se organizátorům osvědčila i v 
minulých letech při pořádání 
plesové zábavy. Její široký hudební 
repertoár snad zaujal kaţdého 
návštěvníka. Při pocitu hladu či 
ţízně bylo moţné občerstvit se v 
připraveném a dobře zásobeném 
bufetu, kde svou vůní zaujaly 
hlavně vepřové a kuřecí steaky. 
Program plesu zpestřilo vystoupení 
maţoretek Lady Stars z Hustopečí, 
mistryň Evropy ve free stylu 
skupinových skladeb v kategorii 
kadetek. Děvčata se představila 

celkem se třemi skladbami a sklidila 
velký aplaus. Kulturním překvapením 
večera bylo vystoupení břišních tanečnic 
převáţně ze Staroviček, i jim patří velký 
dík za jejich vystoupení. Skupina R-
BOOM byla poţádána o vyhodnocení 
nejlepších masek, kterému předcházel 
průvod masek v úvodu večera. Masky 
byly opravdu originální a nápadité a bylo 
velmi sloţité vybrat ty nej. Po celý večer 
se bylo na co dívat. Po vyhlášení 
nejlepších masek, které byly odměněny 
lahví šampaňského nebo metrovou 

štanglí salámu, následovalo 
odmaskování. Ve tvářích některých 
tanečníků bylo moţné vyčíst údiv nad 
zjištěním, s kým právě tancovali.  
     Po radovánkách v rytmu tance a 
zábavy se přistoupilo k losování bohaté 
tomboly, kde výhry byly vylosovány, 
sepsány na výherní listiny a předány 
návštěvníkům plesu na jejich stoly. 
Začalo velké porovnávání a vyhledávání 
případných výher. Kolem 2. hodiny ranní 
pak nastal zlatý hřeb večera a to 
losování Extra tomboly. O vylosování 
výherců byla poţádána zpěvačka 
skupiny R-BOOM paní Dáša Osičková. 
Extra tombola obsahovala např. poukaz 
na ţivé sele, vysavač, DVD přehrávač, 
ţivou květinu, toustovač, topinkovač, 
pytel mulčovací kůry, substrát na 
muškáty, elektrická trouba s varnou 
deskou a mezi nej ceny patřil skútr YUKI 
od firmy Triskel a hlavní výhrou byl 
týdenní zájezd do Egypta od cestovní 
kanceláře Fischer. Výhercem hlavní 
ceny v Extra tombole se stala slečna 
Miroslava Tomková. Zábava a tancování 
trvalo aţ do časných ranních hodin. 
Velký dík patří i všem sponzorům, kteří 
přispěli na tuto akci.                          (RH) 



Z naší školičky   
 

Příspěvky z mateřské školky 
 
Vánoční posezení ve školce 
   Před vánočními svátky si děláme ve školce posezení s rodiči 
s ochutnávkou cukroví. Děti předvedou malé pásmo básniček a 
koled. Na konci kalendářního roku nás trápila chřipka, tak jsme 
nevěděli, jak to všechno dopadne. Z celkového počtu 25 dětí 
nás bylo 11, ale mile nás překvapila návštěvnost ze stran 
rodičů. To nám nestačily ţidličky ve třídě. Na co se nejvíce těší 
děti, je vánoční nadělování pod stromečkem. Bylo tam toho 
opravdu dost. Děkujeme rodičům a místním myslivcům za 
finanční podporu pro nákup hraček. Není nic krásnějšího, neţ 
vidět spokojené a rozzářené oči dětí.     
                    

Zimní radovánky 
    Takovou zimu, jaká je letos jsme dlouho nezaţili. Řidiči 
radost nemají, ale děti ano. Oprášily si své boby, lyţe, brusle a 
hurá na ně. Sněhové nadílky uţíváme i my s dětmi ve školce. 
Téměř kaţdý den trávíme na hřišti na bobech či pekáčích. 
Proto jsme se rozhodly uskutečnit bobové závody. Děti se před 
samotným závodem rozjezdily a navodily si tu správnou 
náladu. Úkolem bylo projet určenou dráhu co nejdéle. Všechny 
děti, které se závodu zúčastnily, dostaly diplom.        
      

 Zápis dětí do 1. třídy 
      Den 4. únor byl slavnostní pro 9 dětí naší mateřské školy. 
Šly se zapsat do naší základní školy, 2 děti se byly zapsat do 
Základní školy ve Velkých Pavlovicích. Děti i s jejich rodiči 
přivítala paní ředitelka a pak uţ celým zápisem děti provázel 
slavný králík Bob. Budoucí školáci prokázali své znalosti v 
kreslení, počítání, znalosti barev a písmen. Byla procvičena 

jejich paměť i tělesná zdatnost. Na úplný závěr byli všichni 
budoucí školáci pasováni paní ředitelkou na školáky. Dostali 
stuţky a malé upomínkové předměty. Ahoj v září.    
                                              

 Zápis do MŠ  

 
   Začátkem měsíce dubna proběhne zápis dětí do mateřské 
školy na školní rok 2010/2011. Přesný termín bude vyhlášen 
rozhlasem a vyvěšen formou plakátů. Aby nedošlo k 
nepříjemným situacím, uvádíme kritéria, která jsou směrodatná 
pro zápis dětí nejen v naší MŠ. 
 
 1. Trvalý pobyt dítěte v obci, ve které mateřská škola sídlí. 
 
 2. Dosaţení 6-ti let dítěte v období 1. září do 31. srpna 
následujícího kalendářního roku 
- přednostně se přijímají děti v posledním roce před zahájením 
povinné školní docházky. 
 
 3. Zaměstnanost rodičů 
- přednost budou mít děti, jejichţ rodiče oba pracují, před 
dětmi, jejichţ matka je například doma a pobírá rodičovský 
příspěvek. 
 
 4. Délka docházky do mateřské školy 
-  přednost budou mít děti, které budou docházet do MŠ po celý 
školní rok a v celodenním reţimu před dětmi přihlášenými jen 
po část roku, popřípadě jen na 4 hodiny. 
 
 5. Docházka dětí, jejichţ matka je na MD 
- v případě volných míst v MŠ se děti přijímají podle data 
narození od nejstarších.                                         kolektiv MŠ                

 foto: zápis dětí do 1.třídy – převlékání do pyžámek 
 

Příspěvky ze základní školy 
 

Vzpomínka na Vánoce  
1. Co jsi našel pod stromečkem? 
2. Jaký byl tvůj mega dárek? 
3. Co jsi pod stromečkem nenašel a 
očekával jsi? 
4. Kde jsi byl o svátcích? 
5. Těšil/a jsi se zpět do školy? 

Petr:  
1. Počítač, lepidlo, loďky, kalhoty, 
teréňáka. 
2. Největší radost jsem měl z počítače. 
3. Těšil jsem se na větší PC. 
4. Byl jsem v Hodoníně, u babičky. 
5. Těšil jsem se. 

Adrianka: 
1. Autodráha, mobil, Lego, oblečení. 
2. Mega dárek byla autodráha. 

3. Jeţíšek mi nepřinesl snowboard. 
4. O svátcích jsem byla doma a čekala 
na léto. 
5. Do školy jsem se těšila hodně. 

Terezka: 
1. Lego piráty, DVD, povlečení s Hanou 
Montanou, písničky, mikinu, brusle. 
2. Největší radost jsem měla z Lega. 
3. Čekala jsem kolo s přehazkou. 
4. U babiček, s Adriankou v Bongu a na 
bruslení. 
5. Těšila jsem se do písanky. 

Šimon: 
1. Kolečkové boty, ovládací vrtulník, 
auto, na ovládání, mikinu, rukavice, 
kombinézu. 
2. Nejlepší byly boty na kolečkách. 
3. Nesplnil se mi tank na ovládání. 

4. Byl jsem doma a pak ve Strachotíně 
na bowlingu. 
5. Trošku. 

Lukáš: 
1. Pistole, kombinéza, hokejka, dětský 
notebook, auta na ovládání, čtyřkolku, 
brusle na led, láhev a tašku na fotbal. 
2. Nejlepší byla hokejka. 
3. Ještě jsem čekal dres a jednu hru. 
4. Byl jsem doma a také u taťky. 
5. Do školy jsem se hodně těšil. 

Danek: 
1. Notebook, auto na ovládání, Lego 
pirát. 
2. Nejlepší byl notebook. 
3. Všechno se mi splnilo. 
4. Byl jsem doma, na počítači. 
5. Trochu.



Perličky ze školních lavic 
 
Michal: „Mezi pícniny patří: tráva, jetel a Jindřiška.“ (vojtěška) 
Antonie: „Kapr má knírka.“ 
Honza: „U rybníka roste vrba, leknín a rákoska.“ 
Ondra: „Houba má tyto části: kořen, noţku a čepici.“ 
Lukáš: „Paní učitelko, kdyţ je Vám taková zima, tak si dejte 
vodku!“ 
 
Paní učitelka: „Postaví se ten, kdo má velký nos.“ 
Petr: „Paní učitelko, proč nestojíte?“ 
 
Paní učitelka: „Co sypeme ptáčkům do krmítka?“ 
Šimon: „Hnůj.“ (lůj) 
 
Hodina AJ: 
Paní učitelka: „Vyjmenujte párové orgány.“ 
děti: „Two eyes, two ears, two hands, two legs.“ 
Michal: „Dvě kulky.“ 
Libor: „Yes, two balls.  / „Ano, 2 balony.“ / 
 
Petr: „Paní učitelko, co dostanu za tu premiéru?“ (prémii) 
 

Paní učitelka: „Děti, víte, co začíná za událost v neděli?“ 
Libor: „Olympiáda.“ 
Paní učitelka: „Ano, a jaká?“ 
Toňa: „Medailová.“ 
Paní učitelka: „A víte, kdo bude náš vlajkonoš?“ 
Děti: „Nevíme.“ 
Paní učitelka: „No...., můj oblíbenec....Jaromír?“ 
Libor: „Jaromír Nohavica?“ 
 

Ukázky slohových prací 
Zima 
     Zima začíná 21. prosince. Je to den zimního slunovratu. 
Poznáme ji podle toho, ţe padá sníh, mrzne a rtuť teploměru 
se vyšplhá vysoko. Nosíme teplé bundy, čepice, rukavice a 
šály. Zvířata v zimě mají těţké ţivotní podmínky. Jsou odkázáni 
na pomoc člověka - myslivci zvířátkům do lesa nosí ţaludy, 
seno, kaštany. Ptákům sypeme do krmítka semínka a dáváme 
lůj. Zimní měsíce jsou: prosinec, leden a únor. K zimě také patří 
zimní sporty: hokej, lyţování, skoky na lyţích, krasobruslení. 
Naši sportovci v těchto dnech odjíţdí na zimní olympiádu. Paní 
učitelka říkala, ţe jim budeme drţet palce. 
                                                   Petr Zeman, Nela Smutná, 2.tř. 

Plavání 
     Kaţdé pondělí jezdíme na plavání, do bazénu v 
Hustopečích. Učíme se plavat kraula, raketku a skáčeme do 
vody. Také se potápíme, klouzáme a plaveme v hadicích. 
     Při příchodu nás plavčice spočítá, jestli jsme všichni. Potom 
máme rozcvičku, kopeme nohama do vody a jiné cviky. 
Pak si hrajeme ve vodě a učíme se plavat. David zlobí a kvůli 
němu nemůţeme hrát hry. 
  Petr Zeman, Nela Smutná, David Veselý, Vašek Holacký, 2.tř. 
 

Kouzelník 
      
      Naši školu navštívil kouzelník Waldini. Bylo to bezva. 
Nejvíce se nám líbilo, jak vyčaroval holubici a bílého králíka, 
který měl předkus. Nejlepší ale bylo, kdyţ Lukáš snědl 
dřevěnou kuličku a pak mu vypadla od zadku. 
     Dále se nám líbilo letadlo s Patrikem a Zuzkou, kdy se 
Patrikovi někam podělo plátno od padáku. Vůbec nechápeme, 
jak je to moţné, jak to mohl kouzelník udělat. Celé kouzlení se 
nám moc líbilo.                                                               ţáci 2.tř. 
 

Zimní olympiáda 
 
    Dne 12. února 2010 začala ve Vancouvru zimní olympiáda. 
Protoţe se učíme o zimních sportech, tak jsme si také ve 
výtvarné výuce některé sportovce nakreslili. Ani jsem nevěděl, 
kolik máme zimních, sněhových sportů. 

     Paní učitelka nám pověsila fotky sportovců na velkou 
nástěnku aktualit. Tak jsem se také dozvěděl, kdo je to ta 
Martina Sáblíková. V té čepici vypadá jako kluk. Moc se mi 
nelíbila. Ale dnes jsem přišel do školy a paní učitelka na mě 
volala, ať se podívám na naši olympijskou nástěnku, a tam 
jsem četl: 15.2.2010 v 0:10 hod. našeho času Sáblíková získala 
zlatou! Tak to je teda borka! Ve třídě si ukazujeme pantomimu 
zimních sportů a poznáváme, o jaký sport jde. Dnes jsme 
rychlobruslení poznali všichni.                          Petr Zeman, 2.tř. 
 

Test rizik poruch čtení a psaní pro rané školáky 
     
      Začátkem ledna objednala paní ředitelka pro naše prvňáky 
test rizik poruch čtení a psaní. Tento test prováděla s dětmi 
speciální pedagoţka z PPP Hustopeče Mgr. Renata 
Praţáková. Toto orientační vyšetření slouţí vedle posouzení 
aktuálního stavu především pro další cíleně zaměřenou práci s 
dítětem. 
      Test rizika zachytí některé dílčí deficity v oblasti percepční 
a motorické. Dle tabulky pak zjistíme, která oblast je u 
konkrétního dítěte oslabená. Tato oblast je poté procvičována v 
rámci individuálního přístupu a musí být doplněna pravidelným 
procvičováním v rodině. 
    Naše děti si vedly dobře a v hodnocení se zařadily mezi 
průměr aţ vyšší průměr.                                                      (HM) 

foto: ze zápisu do 1.třídy 

Zamyšlení 
     Jiţ od školky nás paní učitelky i rodiče učí, ţe potkáme-li 
dospělou osobu, máme ji pozdravit. O to se také snaţíme! Ale 
to, ţe ti dospěláci nám kolikrát ani neodpoví, tak na to nás fakt 
nikdo nepřipravil! Paní učitelka říká, ţe třeba nemají "svůj den", 
nebo nejsou ve své kůţi. Ale to nejsou ve své kůţi kaţdý den? 
A přímo ve škole? My děti, kdyţ zapomeneme pozdravit, 
musíme se vrátit a vzpomenout si, co jsme udělaly špatně. Dřív 
nás paní učitelka do třídy nepustí. Ale nemají nám jít dospěláci 
příkladem?                                                                        děti ZŠ 
 

Den otevřených dveří 
     Dne 20. 1. byl na naší škole den otevřených dveří. Rodiče 
se mohli přijít podívat na své děti, ale také na to, jak se pracuje 
v malotřídkách. Celkem tuto moţnost vyuţilo kolem 12 rodičů a 
5 předškoláků. Přivítali jsme je v hodinách jazyka českého, 
matematiky a čtení.                                                              (HM) 
 

Pochvala 
    Dala jsem slib prvňákům, ţe pokud budou i nadále tak 
šikovní jako na začátku školního roku, pochválím je ve 
zpravodaji. Máme za sebou úspěšnou polovinu a oni stále drţí 
tempo první třídy. Jejich čtenářské dovednosti jsou na 
vynikající úrovni a písmo jak vymalované. To vše by ovšem 
nešlo bez pomoci a podpory rodičů, kterým také patří velké 
díky. Ne vţdy je tomu tak.                                                    (HM)



Rozcvička v prvouce 
1. Co bys zachraňoval, kdyby 
u Vás hořelo? 
2. Tvoje oblíbené jídlo? 
3. Tvoje oblíbená barva? 
4. Kolik času strávíš denně na 
počítači? 
5. Tvůj oblíbený předmět ve 
škole? 
6. Tvoje oblíbené roční 
období? 
7. Co by sis vzal na opuštěný 
ostrov? 
8. Čím bys chtěl/a být? 
9. Co bys udělal, kdybys 
vyhrál milion? 
10. Jak se jmenuje náš 
prezident? 
11. Víš, jaká oblast byla 
postihnuta zemětřesením? 
12. Kdo vyhrál superstar? 
 
odpovědi prvňáčků: 

Adrianka: 
1. Mamku, taťku, bráchu a mé 
morče. 
2. Hamburger. 
3. Modrá. 
4. Do večera. 
5. Prvouka. 
6. Zima - na horách. 
7. Mapu. 
8. Velitelkou. 
9. Koupila bych si auto, půlku 
taťkovi a mamce. 
10. Nevím. 
11. Nevím. 
12. Nevím. 

Terezka: 
1. Rodiče a sestru. 
2. Palačinky. 
3. Modrá. 
4. Nesedím u počítače. 
5. Psaní. 
6. Léto. 
7. Mamku, taťku a Káju. 
8. Policistkou. 
9. Dala bych ho mamce. 
10. Karel Klaus. 
11. Haiti. 
12. Martin Chodúr 

Šimon: 
1. Rodiče a sestru, Badyho. 
2. Palačinky, nudle s mákem. 
3. Černá a modrá. 
4. 5 hodin. 
5. Matematika a čtení. 
6. Zima. 
7. Psa a počítač. 
8. Policista. 
9. Koupil bych si zvířátka, auto 
a zbytek bych dal mamce. 
10. Nevím. 
11. Na Haiti, paní učitelka nám 
o tom říkala. 
12. Martin Chodúr. 

Lukáš: 
1. Celou moji rodinu a Bertíka 
2. Nudle s mákem. 
3. Červená, černá, modrá. 
4. Někdy minutu, někdy 
hodinu. 
5. Psaní, matematika a čtení. 
6. Jaro, léto, zima. 
7. Moji rodinu, můj mozek a 
mapu, abych našel cestu 
domů. 

8. Opravář kamionů, jako 
taťka. 
9. Dalšího pejska, aby 
poslouchal a zbytek do banky. 
10. Václav Klaus. 
11. Severní Amerika. 
12. Martin Chodúr. 

Danek: 
1. Celou rodinu. 
2. Hamburger. 
3. Modrá a zelená. 
4. Furt. 
5. Matematika. 
6. Léto. 
7. Telefon a počítač. 
8. Poldou. 
9. Koupil bych si teréňáka. 
10. Nevím. 
11. Nevím. 
12. Martin Chodúr. 
odpovědi druháků: 

Petr:  
1. Lidi. 
2. Nudle s mákem. 
3. Černá. 
4. Hodinu. 
5. Čtení. 
6. Léto. 
7. Notebook. 
8. Řídit tatru. 
9. Byl bych milionářem, koupil 
bych si auto. 
10. Karel Klaus. 
11. Vím, Amerika. 
12. Dominika Stará. 

David: 
1. Rodiče. 
2. Hamburger. 
3. Růţová, po Lucince. 

4.12 hodin. 
5. Matematika. 
6. Léto. 
7. PC, aby mě našli. 
8. Hasičem. 
9. Dvě věci - dal bych je 
mamce, musí toho hodně 
zaplatit a za zbytek bych si 
koupil roboty. 
10. Karel Klaus. 
11. V Asii. 
12. Nevím. 

Nela: 
1. Rodiče. 
2. Hamburger. 
3. Bílá. 
4. Ani minutu, mamka mě 
odhání. 
5. Matematika a český jazyk. 
6. Léto. 
7. Sedátko. 
8. Číšnicí. 
9. Dala bych peníze mamce. 
10. Václav Klaus. 
11. V Americe. 
12. Martin Chodúr. 

Vašek: 
1. Rodiče. 
2. Hranolky. 
3. Červená. 
4. 3 minuty. 
5. Matematika. 
6. Léto. 
7. Počítač. 
8. Hasič. 
9. Dal bych peníze mamce. 
10. Nevím. 
11. Nevím. 
12. Jan Bendig. 

 

Rozhovor s paní učitelkou z MŠ Petrou 
Novotnou 
 
1. Kolik je předškoláků a jsou vůbec hodní? 
Předškoláků je 11 a hodní jsou podle toho, jak kdy se vyspí. 
2. Umí předškoláci malovat, stříhat? 
S malováním je to slabší, stříhání jim jde. 
3. Umí z nich někdo číst? 
Číst ne, ale umí některá písmenka. 
4. Líbil se Vám zápis? 
Ano. 
5. Máte ve školce počítač? 
Ano, máme.                                         
Ptali se: David Veselý, Vašek Holacký, 2.tř. 

Rozhovor s paní kuchařkou Jindrou Šmerdovou 
 
1. Budeme mít k obědu někdy květák? 
Ano, dnes. 
2. Kolik let vaříte? 
18 let. 
3. Máte v kuchyni myčku? 
Ne, bohuţel...  
4. Kolik máte sporáků? 
Dva. 
5. Co nejraději vaříte? 
Svíčkovou. 
Za rozhovor děkují Nela Smutná a Petr Zeman, 2.tř.   
 

Školní druţina 
     Ve školní druţině jsme se nechali inspirovat 
zimními olympijskými hrami. Nejprve jsme si povídali o 
zimních sportech, o tom, kteří sportovci nás na 
letošních OH reprezentují, prohlíţeli jsme si fotografie 
a hledali informace na internetu. Vyrobili jsme si pět 
olympijských kruhů - nejvyšší olympijský symbol „Pět 
kruhů“ představuje pět kontinentů, které jsme si 
vyhledali na globusu. Nechybělo také soutěţení, které 
představovalo skoky z můstku, biatlon, hokej (střelba 
na branku), lyţování, krasobruslení.  
                                                            Zuzka Ptačovská  
 

Ředitelství školy oznamuje, ţe termín 
jarních prázdnin pro náš okres byl 

stanoven od 1.3. - 7.3. 2010. 
  
foto: maškarní den ve školce



Rekonstrukce kroje hanáckého Slovácka   
     Jednou z akcí, které byly v roce 2009 
realizovány v Městském muzeu v 
Hustopečích, byl projekt „Rekonstrukce 
slavnostního kroje hanáckého Slovácka“. 
Protoţe do této etnografické oblasti se 
řadí i Starovičky, dovolím si na tento 
zásluţný počin upozornit.  
   Na základě zachovalých sbírkových 
předmětů především z Městského 
muzea v Kloboukách a Etnografického 
ústavu MZM v Brně, za pouţití historické 
obrazové a písemné dokumentace 
realizovali pracovníci muzea pod 
vedením Mgr. Soni Nezhodové Ph.D.  
zdařilou a vysoce hodnocenou 
trojrozměrnou rekonstrukci původního 
ţenského a muţského hanácko-
slováckého kroje (viz. barevné foto ve 
fotogalerii). Jak uvádí autorský kolektiv: 
„Cílem je ukázat reálnou podobu kroje 
z doby, kdy ještě nebyl ovlivněn 
městskou konfekcí a tovární výrobou, 
svérázovým hnutím, kdy ještě 
nepodléhal zásahům vlastního vkusu 
jeho nositelů, nebo výrazné kultuře 
Podluží, a kdy ještě plnil funkci 
tradičního lidového oděvu a ne jen 
slavnostního úboru nošeného 
k výjimečným příležitostem. Tvůrci 
rekonstruovaného kroje cítili potřebu 

ukázat na něm nejen badatelům a 
odborníkům, ale každému zájemci jak 
původní formy, střihy, výšivky, materiály 
a krojové součástky vypadaly, jakou 
plnily sociální i estetickou funkci a z čeho 
se vlastně dnešní podoba kroje vyvinula, 
či od čeho se více či méně vzdálila.“  
   Abych předešel reakcím typu: „To tady 
nikdy nebévalo“, tak upřesním, ţe pod 
pojmem „původní“, není myšleno ani 
období kolem roku 1930, které si někteří 
pamětníci ještě pamatují, ale ani rok 
1900, který si ze současníků nepamatuje 
uţ nikdo.  Za vrcholné období vývoje 
kroje na hanáckém Slovácku jsou 
povaţována léta 1830-1850, kdy na 
Moravě vrcholil historický proces 
utváření regionálních typů lidového 
oděvu. Tehdy měl kroj pouze jednu 
formu a jednotný styl, výtvarný projev i 
uţitnost. Po tomto období nastává rychlý 
rozklad a v některých oblastech, jako 
např. výšivka, i zánik. Dokládá to např. 
konstatování A. Šebestové: „,Pomali 
sme donosili starej kroj a uţ se to 
všelijak a tuze měnilo.“, či J. Herbena: „O 
starém kroji nepíši, jiţ ho není.“ ze 70-80 
let 19. století. 
   Účelem tohoto příspěvku však není 
kopírovat názory odborníků. Pouze 

doplním, ţe u příleţitosti prezentace 
rekonstruovaného kroje, byl uspořádán 
seminář, na kterém své zkušenosti 
prezentovali nejen etnografové, ale i 
zástupci folklorních souborů, zastupitelé 
některých obcí, výrobci oděvních 
součástek, současní nositelé krojů a 
další zájemci o tuto problematiku. 
Příspěvky, které zazněly na semináři, 
jsou publikovány ve sborníku, který vyšel 
v edici Města Hustopeče a zájemce jej 
můţe získat v informačním centru 
v domě U Synků. „Je jen otázkou 
budoucnosti, zda rekonstrukce najde své 
uplatnění nejen jako součást stálé 
expozice městského muzea, ale zda s ní 
budou sympatizovat folklórní soubory, 
které si k tradičnímu písňovému i 
tanečnímu repertoáru budou moci přidat 
také tradiční oděv ze stejného časového 
období či zájemci z řad nositelů. Třeba 
se najdou následovníci, kteří půjdou ve 
svém hledání ztraceného času ještě dál 
a kraj beze stínu se stane i krajem 
sebevědomého kroje“, vyjadřují 
společnou naději ve svém závěrečném 
slovu autorky celého projektu Mgr. Šárka 
Seifertová a Mgr. Soňa Nezhodová 
Ph.D. z Městského muzea 
v Hustopečích.                Zdeněk Trněný 

Kurz orientálních tanců      

Břišní tance 
     Jiţ třetím rokem mají místní ţeny moţnost navštěvovat kurzy břišních tanců. A o 
co zde vlastně jde? Kaţdá ţena přichází s určitým očekáváním. O břišních tancích 
se v poslední době píše jako o cvičení blahodárně působící na celý organismus. 
V kurzech, které probíhají ve Starovičkách, nacvičujeme kaţdým rokem taneční 
sestavu skládající se ze základních prvků, které jsou doplněny určitým tanečním 
stylem.  Kaţdý rok je jiná zajímavá sestava a na finální vystoupení se oblékáme do 
různých stylových kostýmů. Nacvičování a učení se novým věcem je nejen 
zábavné, ale i náročné. Samozřejmě, na kurzy se přicházíme především 
odreagovat, proto je zde uvolněná atmosféra. Také naše lektorka Dáša Petrová, 
která k nám přijíţdí kaţdý týden z Brna je plná úsměvu a dobré nálady. Náročnost 
prvků odvozuje od toho, co jsme schopny zvládnout. Proto se nikdo nemusí bát, a 
pokud máte zájem, přijďte se podívat nebo se rovnou zapojit. Veřejné vystupování 
není podmínkou. Kurzy probíhají kaţdé pondělí od 18. hodiny v tělocvičně školy.   
     Břišní tance nebo-li orientální tance jsou pro nás Evropany netradiční a exotické. 
V dnešní době jsou lákadlem pro stále větší mnoţství ţen, které mají touhu 
vyzkoušet si zvláštní spojení pohybů a různé techniky tance na zajímavou, pro nás 
netypickou hudbu. 
     To, ţe jsou tyto tance oblíbené a u nás i velice rozšířené je díky jejich pestrosti. 
Na základy břišních tanců se napojují různé taneční styly. Proto si kaţdý z nás 
představuje břišní tanec trochu jinak. Odkud tedy tento tanec pochází, jaký měl 
význam a jak se rozvíjel?  
     Pod pojmem orientální tanec se vlastně skrývá význam v širším slova smyslu - 
všechny tance Orientu, coţ je území sahající (z hlediska Evropana) od Turecka po 
Japonsko - a v uţším slova smyslu specifický tanec egyptských tanečnic, jehoţ éra 
vrcholila v 50. a 60. letech minulého století. Impulsem pro vznik tohoto tance byla 
snaha egyptské kinematografie učinit filmy přitaţlivějšími - takţe se pokusili jej oţivit 

tancem, který má v Egyptě (jako lidové 
tance) velmi dlouhou a bohatou historii. 
Naneštěstí se ale inspirovali evropským 
baletem, takţe první filmové pokusy za 
moc nestály. Brzy ale tanečnice začaly 
čerpat inspiraci z lidových tanců a zejména 
z jakési směsice lidových tanců zvané 
baladi, vzniklé na konci 18. a začátku 19. 

století v Káhiře. Postupem času si takto 
vzniklý tanec zvaný "raqs sharqi" - tanec 

východu - vydobyl i globálně 
nezastupitelné místo a řada tanečnic na 
celém světě ho začala rozvíjet po svém - 
Hollywood vymyslel závoj, začalo se tančit 
na ne úplně typickou hudbu, začaly se 
přidávat prvky ze španělského tance, z 
latinskoamerické oblasti, z cikánských 
tanců, z irského tance apod. V dnešním 
oriental phantasy dance uţ se fantazii 

meze nekladou, v Americe se rozvinul i 
směrem do metalové hudby, mystického 
tance a téměř artistických výkonů.       
     Na rozdíl od baletu je při něm centrem 
pohybu střed těla, nikoliv kroky či pohyby 
rukou. A právě proto je to ideální tanec i 
pro ţeny středního věku a zaoblenějších 
postav. (KP)

Myslivci bilancují 

     Myslivci budou na výroční členské 
schůzi dne 6.března hodnotit uplynulý 
rok a plánovat budoucnost. Jedním z 
bodů bude i bilance ulovené zvěře 
chovné i škodné za rok 2009. Zde tedy 
je: 15 ks srnčí zvěře (srnec, srna, srnče) 
o celkové hmotnosti 200 kg po vyvrţení, 
67 zajíců, 75 baţantů, 7 divokých 
kachen, 1 divoká husa, 8 divokých 

prasat o celkové hmotnosti 359kg. 
Škodná zvěř: 22 lišek, 1 straka,             

2 toulavé kočky. Letošní zima je pro zvěř 
poměrně těţká, dlouhodobě leţí dost 
vysoká sněhová pokrývka a teploty 
klesaly hluboko pod nulu. Zvěř strádá, 
nemůţe se dostat k zemi a najít si sama 
obţivu. Myslivci intenzivně přikrmují do 
zásypů a krmelců, snaţí se zvýšit 

odolnost zvěře proti nepříznivým 
účinkům zimy. Děkuji občanům, kterým 
není tato skutečnost lhostejná a 
předkládají zajícům, baţantům, srnkám a 
další volně ţijící zvěři přebytky od svého 
stolu, např. suché pečivo, mrkev, jablka, 
zrniny, seno, letorosty ovocných dřevin. 
Takový postoj k přírodě zaslouţí 
vysokého uznání.                              (JP) 



Nebe nad Starovičkami aneb Co nám létá nad hlavou - II. část 

     Pokud aspoň občas vzhlédnete k nebi a všímáte si někdy i 
několika letadel letících nad Starovičkami současně, pak vás 
moţná nepřekvapí údaj, ţe v letovém prostoru České republiky 
se během 24 hodin uskuteční v průměru 25 000 přeletů. Přelet 
z východu na západ (a naopak) představuje 400km, letová 
rychlost v traťovém letu je 900km/hod., čas přeletu je 30 minut. 
Ze severu na jih (a naopak) přelet představuje 200km, opět 
v traťovém letu 900km/hod. (před a při přistávání je rychlost 
niţší), je přeletový čas 15 minut. 
     A moţná vás udiví údaj, ţe nad naší jiţní Moravou za 24 
hodin tam i zpět přeletí v průměru 1 500 letadel. 
     Frekvence obrovská, proto i vzdálenost mezi souběţně 
letícími letadly je normována – v horizontální rovině je to 5 
námořních mil (1 míle = 1 852m, tj. zhruba 9 260m), ve 
vertikální rovině je to 300m. 
     Moţná, ţe si čtenář Starovičského zpravodaje všiml na 
obloze „čar za letadly“ – to jsou tzv. kondenzační páry, které se 
vytvářejí ve velkých výškách, záleţí především na teplotních 
podmínkách a vlhkosti vzduchu kolem letadla. „Čáry“ se 
vytvářejí aţ od teploty -55°C.  
     Pozornost na sebe upoutávají nejen v noci, ale i ve dne 
přerušovaně blikající světélka letícího letadla. Jsou to 
„protisráţková světla“, vysokovýkonná výbojková světla určená 
k tomu, aby se letadla viděla, nejen ve vzduchu, ale i na dráze. 
Připomínám, ţe i vojenská letadla, která občas nad 
Starovičkami přeletí, jsou ve vzdušném prostoru ČR řízena 
civilní sluţbou řízení letového provozu a musí dbát, mimo letu 
nad vojenským prostorem či pobytu na vojenských letištích, 
civilních letových předpisů. 
     Letecká doprava je jedním z nejmladších dopravních oborů, 
je významnou sloţkou cestovního ruchu. Cenově je to však 
nejnákladnější druh dopravy – tento fakt je dán vysokými 
provozními, pořizovacími a udrţovacími náklady na 
zabezpečování leteckého provozu. 
     Největší výhodou letecké dopravy proti pozemní je však její 
rychlost. Dnes také 90% zákazníků vyuţívajících ve světě 
pravidelnou leteckou dopravu jsou byznysmeni dojednávající 
drahé obchody. 
     Přestoţe, jak jiţ bylo řečeno, nám blízké brněnské letiště 
nelze pouţít jako tranzitní letiště pro mezikontinentální 
pravidelné lety do zámořských destinací (to obstarává Vídeň), 
je plně vytíţeno zrovna tak, jako nebe nad námi. Celoroční 
pravidelné lety z Brna do světa jsou v dnešní době tři: 
Brno – Londýn (a zpět) – vytíţenost 92%, 180 cestujících tam i 

zpět, létá denně, představuje vzdálenost 1 605km, převaţují 
obchodní cesty, je to však i vyhledávaný přípoj z největšího 
evropského letiště na další mezinárodní spojení. Dnes je však 
Londýn i konečnou destinací pro pobyty a zájezdy. 
Brno – Moskva (a zpět) – vytíţenost 70%, létá 3xtýdně, 

překonává vzdálenost 1 460km, i tady převaţují obchodní 
cesty, Moskva je však i konečnou a tranzitní destinací. 
Brno – Praha (a zpět) – vytíţenost 80%, létá několikrát denně, 

dnes i tady převaţuje jiný druh cestujících neţ před rokem 
1989, kdy stála letenka 90Kčs (dnes 1 500Kč). V podstatě jde o 
linku Brno – svět, kdy cestující byznysmeni se z Prahy rozlétají 
do světových destinací. 
Neefektivní linky do Mnichova, Curychu, Barcelony a Bratislavy 
byly zrušeny.  
     Do roku 2012 by se měly celoroční pravidelné lety z Brna 
rozšířit do dalších 8-10 evropských měst – kromě 
vzpomínaného Londýna, Moskvy a Prahy by se mělo létat do 
Paříţe, Říma, Sofie, Bukurešti, Košic, do bývalé Jugoslávie, 
Dublinu a Košic. 
     Pamětníci si jistě vzpomínají, dokonce i ti, kteří si vzhledem 
k nízké ceně letenky mohli dovolit cestu letadlem aţ do našich 
západočeských lázní, ţe v rámci republiky se z Brna létalo 
mimo Prahu i do Karlových Varů, Mariánských Lázní, Sliače, 
Piešťan, Přerova, Ostravy, Bratislavy, Prešova, Popradu, Košic. 
Letadla mířící na Slovensko křiţovala oblohu nad Starovičkami. 
Brněnské letiště a starovičské nebe jsou vytíţeny charterovými 
lety. Jsou to lety obchodní dle poţadavků zákazníků, většinou 

turistické, kdy si cestovní kanceláře platí letecké společnosti, 
výjimečně jde o lety s nákladem, který bývá rozličný – z Brna 
putují do Ruska například cihly či do Súdánu cement. Jde sice 
o přesně plánované lety, ale nejsou podle pravidel letového 
řádu. Můţe tam být tolerance aţ 24 hodin – proto, letíte-li 
například někam k moři, doba odletu a příletu není někdy na 
hodinu přesně známa. Z charterových letů brněnského letiště 
jich hodně čeří starovičské nebe – Egypt a Kanárské ostrovy 
létají celoročně i přes zimu, do dalších destinací aţ začíná 
turistická sezóna, tj. od začátku května do konce října. Létá se 
do řeckých letovisek Soluně, Kréty, Korfu, Rhodu, španělské 
Malagy, Turecka, Chorvatska, Tunisu, do kyperské Larnaky, 
Bulharska, Egypta i Thajska. Nepravidelná charterová spojení 
do všech významných evropských, afrických a asijských 
turistických destinací neustále narůstají. V sezóně Brno odbaví 
denně 13 rekreačních odletů a 13 příletů protínajících 
starovičskou oblohu. 
     Nejţádanější čas v provozu letiště, přesněji řečeno 
nejspolehlivější obchodní čas pravidelné letecké dopravy (nikoli 
charterů – ty se do těchto časů nevejdou a musí čekat) je mezi 
6-8hod. ráno, 12-14hod. a 16-19hod., tj. tzv. tranzitní čas. Do 
těchto časů se chtějí vejít všichni dopravci, aby cestující, 
zejména obchodníci vyřídili své obchody co nejdříve a 
neutráceli za delší pobyt v hotelu, za jídlo atd. Proběhne 
tříhodinové jednání v Londýně a ihned se letí zpět do Brna – je 
konec oněm kdysi výletovým několikadenním sluţebním 
cestám.  
     Byly i jiné paradoxy – vzpomínám si, ţe jako třicetiletý 
„mladíček“ (starším kolegům se nechtělo cestovat) jsem celého 
půl roku létal 1krát týdně z Brna do Prahy za účelem 
interpretace 45-ti minutového bloku informací. V 7.15hod. jsem 
různými tehdy létajícími typy letadel (JAK 40, K 14, Turbolet L – 
410) pravidelně vylétával z brněnského letiště, tehdy uţ 
pracujícím ve zvláštním reţimu a 13.40 jsem odlétal z Prahy – 
byl jsem tedy doma „z práce“ dříve, ač z Prahy, neţ manţelka 
učitelka v Brně. Samozřejmě 90-ti korunové letenky mně byly 
hned další den proplaceny. To všechno bylo kdysi moţné?!? 
Vzhledem k tomu, ţe i naše menší letadla zvládnou 8 hodin 
letu, vyuţívají jich mnozí obchodníci z jiţní Moravy a létají 
z Brna aţ do Ameriky, opět s cílem optimálně vyuţít pracovní 
čas – tomu se dnes přizpůsobují o dopravci. 
     Ročně odbaví brněnské letiště víc neţ půl milionu 
cestujících se záměrem do 5-ti let toto číslo navýšit na              
3 miliony. 
     Oblohu nad vašimi hlavami zaplavují i brněnským letištěm 
vypravované dříve pojmenovávané vyhlídkové lety nad Pálavou 
(dle Evropské unie tzv. seznamovací fotolety), které dnes právě 
podle pravidel EU musí projít stejnou schvalovací procedurou 
jako letecké linky. 
     Rovněţ z břeclavského letiště přilétají nad Starovičky 

vyhlídkové lety (Zlín 43), občas můţeme zahlédnout 
bezmotorové kluzáky (ASPIR či VENTUS) či bzučící motorový 
kluzák (WIRD). Z Břeclavi se nelétá dle letových řádů, ale 
v závislosti na počasí a povětrnostních podmínkách.  
Na Starovičky z výšky se občas zaletí podívat i vyznavači 
motorového paraglidingu, moderní parašutistické disciplíny se 
speciálně vytvarovaným padákem. 
     Nebe nad Starovičkami – toť vytíţená letová cesta. Abych 
svým milým čtenářům Starovičského zpravodaje co nejvíce 



přiblíţil „starovičské nebe“, získal jsem od praţského letiště 
Statistiku letů nad Českou republikou 1. září 2009 a spolu 
s ředitelem brněnské oblastní sluţby řízení letového provozu 
jsem vytvořil ilustrativní monitoring části přeletů nad 
Starovičkami 1. září 2009 v době od 00.00hod. do 24.00hod.  
     Ten den byla ve dne i v noci jasná obloha, večerní ostrost 
vidění kazil narůstající Měsíc, který byl v úplňku o tři dny 
později. Pro úplnou objektivitu monitoringu podotýkám, ţe 
musíme počítat s tzv. klamnou vzdáleností, coţ znamená, ţe 
to, co se nám zdá, ţe letí přesně nad námi, můţe letět 10km 
mimo nás (platí pro vysoko letící letadla). Přesto však je to stále 
„starovičské nebe“, kde létají různé letecké společnosti, ČSA 
nevyjímaje. 
Nebudu rovněţ uvádět typy přelétávajících letadel, aby čtenář 
nebyl obtěţován zbytečnými a nepodstatnými detaily. 
Například: 
6.50 – přelet letadla z Prahy do Rumunska, výška 4 500m 
7.03 a 7.50 – přeletěla ve výšce 7 200m letadla z Budapešti 
přistávající v Praze 
8.00 – přelet z arabských emirátů na Západ, nákladní letadlo, 
výška 11 500m 
8.45 – přelet z arabských emirátů do Německa, výška 11 000m 
9.20 – přelet do Bulharska 
9.35 – přelet z Popradu do Lipska, výška 8 500m 
11.35 – přelet z Rumunska do Anglie, nákladní letadlo, výška 
6 000m 
13.09 – přelet z Budapešti do Prahy, výška 6 000m 
13.18 – přelet z Bratislavy do Prahy, výška 5 400m 
16.24 – přelet z Bulharska do Dánska, výška 5 400m 
16.49 – přelet z Bratislavy do Prahy, výška 5 400m 
     Ilustrativně uvádím i příklady tzv. vysokých přeletů v letové 
hladině 350, tj. 11 000m. Patří sem přelety z jiţ vzpomínaného 
největšího evropského letiště v Londýně – 50 přeletů z Londýna 
na Východ a 50 přeletů zpět. (Dnes jsou společnostmi 
nasmlouvány tzv. obrátkové lety. Příkladem je i pravidelná 
kaţdodenní linka Londýn – Brno přiletivší na brněnské letiště 
16.40hod. a do Londýna se vracející 17.10hod.). 
     Z těch atraktivních linek by bylo moţno spatřit např. linku 
Londýn – indické Dillí. Rovněţ tak v průměru 50 přeletů tam i 
zpět denně míří ze severských Helsinek a Stockholmu směrem 
do vídeňského Schwechatu a do Itálie. Z Paříţe na Východ se 
létá jiţněji, tedy mimo Starovičky. V těchto mezikontinentálních 
letech převaţují movití obchodní cestující, plně si uţívající 
komfortu a pohodlí těchto obřích letadel. 
     A co brněnské letiště 1. září 2009? – odlety z Brna 
4.10 – let z Brna do turecké Antalye, výška nad Starovičkami 
3 300m, pak šlo výše 
8.25 – let z Brna do řecké Soluně, výška 3 500m 
10.10 – letadlo Cesna 206 pro výcvik pilotů 
11.05 – let z Brna do bulharského Burgasu, výška 3 500m 
13.15 – let z Brna do Egypta, výška 3 300m 
15.00 – let z Brna do Vídně (Cesna 206), výška 3 000m 
19.05 – let z Brna do Egypta, výška 3 300m 
- přílety do Brna přes vstupní body ODNEM    (Hodonín) a 
MIKOV (Mikulov) 
9.14 – let z řeckého Heraklionu do Brna, nad Starovičkami 
klesá na přistání, letová hladina 120, tj. 1 500m 
10.15 – let z řeckého Lesbosu do Brna, výška 1 500m 
11.09 – let z bulharského Burgasu do Brna, výška 1 500m 
12.02 – let z řeckého Heraklionu (Kréta) do Brna, výška 1 500m 
12.19 – let z Egypta do Brna, výška 1 500m 
14.15 – let z Tunisu do Brna, výška 1 500m 
15.49 – let z řecké Soluně do Brna (Erbas 320), výška 1 500m 
15.56 – let z řeckého Rhodu do Brna, výška 1 500m 
16.45 – let z Bulharska do Brna, výška 1 500m 
17.45 – let z řeckého Korfu do Brna, výška 1 500m 
     Ne sice v úterý 1. září 2009, nýbrţ v neděli 27. září 2009 při 
brněnském přistávání vládního airbusu z Prahy s papeţem 
Benediktem XVI. na palubě dle údajů letištního radaru se při 
přistávacím oblouku v 9.15 hod. letadlo objevilo aţ u 
„starovičského nebe“. 
     Navštívil jsem i brněnskou Hvězdárnu a planetárium 
Mikuláše Kopernika, abych zjistil, které pohyblivé objekty 
vytvořené rukou člověka můţeme vidět na starovičském 

nočním nebi. Dnes v kosmu ve výšce 300 – 3 500km létá přes 
20 000 objektů vyslaných tam lidmi – prvním z nich byl sovětský 
Sputnik ze 4. října 1957. Rusko (dříve SSSR), USA, ale i další 
země vypouštějí do vesmíru ohromné mnoţství satelitů, 
přičemţ ty staré, jiţ nefunkční, tam zůstávají. V bezprostřední 
blízkosti Země (tj. vzdálenost 300km) začíná být těsno. Krouţí 
tam druţice, vyhořelé stupně nosných raket a pozůstatky 
nejrůznějších experimentů – spousta kosmického smetí. 
     Proseděl jsem značnou část prvozářijové noci 2009, 
odháněje dotěrné komáry, na starovičské zahradě a nemaje, 
jak jsem jiţ dříve podotkl, pro pozorování světelných objektů 
kvůli úplňku se blíţícímu Měsíci prosvěcujícímu oblohu 
podmínky zcela příznivé, viděl jsem z toho kosmického nočního 
reje (zpětně pak potvrzeném ve hvězdárně) hodně. 
V současnosti se kvůli příliš silnému světlu, které člověk 
produkuje zvláště ve velkých městech (Starovičky jsou na tom 
ještě dobře), se noční obloha pozoruje stále hůř. Světelný smog 
vzniká spodním nasvětlováním prachu zvednutého do ovzduší. 
Největším zdrojem světelného znečištění jsou silně nasvícené 
billboardy, příliš osvětlené památky či špatně namířené pouliční 
lampy. Také intenzita a délka nočního osvětlení (kde jsou ty 
časy, kdyţ na od sebe dost vzdálených dřevěných, karbonem 
napuštěných elektrických sloupech venkovských ulic blikaly 
někdy ani ne 60W ţárovky) je často nepřiměřená a jsou 
osvětlována i místa, která být osvětlena nemusí. 
     Přesto – co jsme mohli z kosmických výšek na starovičském 
nebi v noci 1. září 2009, kromě samozřejmě obvyklých 
souhvězdí vidět? Z hvězdných objektů ještě všichni na večerní 
obloze registrujeme třetí největší objekt po Slunci a Měsíci – 
Jupiter. Je 11-krát větší neţ průměr Země, vzdálený od Země 
přes 600 milionů kilometrů. Z pohybujících se umělých objektů 
poutá naši pozornost největší umělé těleso na obloze – 
Mezinárodní vesmírná stanice ISS, krouţící tam jiţ 11 let (viz. 
obr.). Létá ve vzdálenosti 350km nad Zemí a oběhne ji za 90 
minut. Stanice ISS, sklánějící se, včetně obytného modulu pro 
kosmonauty (8), z několika dalších částí – bude 
dokompletována v roce 2010 a její váha bude 400 tun. Pro 
zajímavost uvádím, ţe tato kosmická loď je na noční ostře 
jasné obloze vidět aţ do vzdálenosti 300km od místa 
starovičského pozorování – tzn. vzhledem ke geografické 
poloze Staroviček na mapě ČR aţ za hranice republiky. Dobře 
byla vidět i ruská kosmická stanice Sojuz 14. Jasně viditelné 
byly i druţice Genesis létající ve výšce 550km a váţící 1,4 tuny 
a druţice Emisat ve výšce 780km a váţící přes 8 tun. Kaţdá 
druţice letí na obloze daleko rychleji neţ letadlo. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
        
    

      Celkem jsme mohli registrovat 30 přeletů různých umělých 
těles podobajících se svou jasností hvězdám Velkého vozu – 
vzpomínaná ISS je 4-krát jasnější. Nemohli jsme vidět např. 
malou vesmírem spirálovitě krouţící druţici NOAA známou 
z televizních předpovědí počasí. 
    Vidíte, milí čtenáři Starovičského zpravodaje, jak je ve dne 
v noci nad Starovičkami ţivo! Podobné situace nad našimi 
hlavami jako ta z 1. září 2009 se odehrávají denně. I vy všichni 
občas pozvedněte oči k obloze, popusťte uzdu své fantazii a 
představte si – odkud kam na vás mrkající či jen svítící objekt 
letí, třeba i kdo v něm a proč asi sedí, jaký ţivot asi ţije - a 
vězte, ţe nemusí být vţdycky tak hezký a šťastný jako ten váš. 
 
     září 2009                                         PhDr. Ladislav Valihrach                                           



Seriál pro chovatele 

Váţení chovatelé, 
   dnešním dílem 
uzavřeme 2. skupinu 
našeho chovatelského 
miniseriálu, parazitární 
nemoci. Jednou 
z nejobávanějších a 

nejvíce diskutovaných zoonóz 
(onemocnění přenosná ze zvířete na 
člověka) především budoucích maminek, 
je toxoplazmóza. 

   Původcem nemoci je kokcidie 
Toxoplasma gondii – objevena v roce 

1908 u gondiho saharského z čeledi 
severoafrických pamyší. Onemocnění u 
člověka rozpoznal aţ v roce 1923 český 
ophtalmolog J. Janků u zemřelého 
dítěte. 
   Konečným hostitelem této kokcidie 

jsou výlučně kočkovité šelmy, v jejichţ 
střevě dochází k tvorbě oocyst, ty 

odcházejí trusem do vnějšího prostředí, 
kde se jimi můţe nakazit mezihostitel. 

Mezihostiteli se mohou stát všichni 
teplokrevní ţivočichové včetně člověka. 
V jejich organismu dochází k namnoţení 
parazita, který napadá tkáňové buňky a 
vytváří zde tkáňové cysty. Zvláštní 

afinitu má k CNS a k očím. V přírodě 
probíhá přenos nejčastěji pozřením 
nakaţeného mezihostitele - hlodavce 
konečným hostitelem - kočkou. Jen asi 1 

% koček vylučuje oocysty trusem. 
Nejrizikovější skupinou jsou koťata od 3 
do 7 měsíců věku a kočky do 2 let stáří. 
Kočky vylučují oocysty pouze jednou a 
pak se vytvoří celoţivotní imunita. Přesto 
v čase oslabení, např. infekcí, můţe dojít 
k opětovnému krátkodobému vylučování 
oocyst. Jestliţe chováme kočky výlučně 
doma a krmíme je komerčními dietami 
(granulemi), je u nich onemocnění 
toxoplazmózou prakticky vyloučeno. 
Klinicky se nemoc u psa a kočky 
projevuje jen zřídka, s čímţ souvisí 
skutečnost, ţe o terapii se lze pokusit u 
chovatelsky cenných zvířat. 
   Nejčastější zdroje infekce pro 
člověka: 

   - pozření oocyst nemytou zeleninou, 
ovocem apod. 
   - pozření tkáňových cyst nedostatečně 
tepelně upraveným nebo syrovým 
masem (tatarák), případně mlékem,  
      vejci…   
   - manipulace s nakaţenými zvířaty 
   Toxoplazmóza u člověka probíhá jako 
běţné virové onemocnění. Vstupní 
branou infekce mohou být veškeré 
sliznice, zaţívací trakt, porušená kůţe a 
snad i respirační trakt. Inkubační doba 
se pohybuje od 10 dnů  
do 3 týdnů. Po odeznění příznaků akutní 
infekce přeţívá parazit u člověka ve 

formě tkáňových cyst aţ do konce jeho 
ţivota. V případě infekce ţeny 
v těhotenství, především v jeho prvním 
trimestru, můţe dojít k závaţným 
poškozením plodu a mohou se rodit 
různě postiţené děti. 
   Prevence tohoto onemocnění spočívá 
v dodrţování běţných zásad osobní 
hygieny, hygieny chovu koček, včetně 
vyšetření jejich trusu do stáří 2 let. 
Důsledně dbát i o osobní hygienu dětí, 
protoţe poměrně často se oocysty 
nacházejí v dětských pískovištích, coţ 
souvisí se zvykem koček zahrabávat trus 
do sypkého substrátu. 
     Z hlediska prevence moţné infekce 
potravní cestou, je třeba důkladně 
omývat ovoce i zeleninu a 
nekonzumovat syrové nebo 
nedostatečně tepelně upravené maso, 
případně syrová vejce nebo mléko. 
K léčbě se pouţívají antibiotika 
s antiprotozoárním účinkem. 
   Závěrem mi dovolte konstatovat, ţe 
nebezpečí vzniku onemocnění 
toxoplazmozou u člověka je v souvislosti  
s chovem koček často zveličováno. Při 
dodrţování výše uvedených zásad 
prevence, je riziko infekce opravdu malé. 
Tímto konstatováním se s Vámi loučím a 
těším se na shledanou příště.                                                                    
                                MVDr. Jiří Svobodný 

 

Vánoční turnaje 

Stolní tenis – děti 

     Dne 25.12.2009 proběhl turnaj ve 
stolním tenise dětí. Přišlo jen osm hráčů, 
myslím, ţe je dobré děti vytáhnout z 
domu, aby neseděly pořád jenom u 
počítače nebo televize. Vím, ţe jsou 
někteří nemocní, ale i tak byla nejslabší 
účast. Jsem rád, ţe aspoň těch osm 
hráčů spolu zabojovalo.       Martin Bárta  
 
     Konečné pořadí všech zúčastněných 
soutěţících ve stolním tenise  
dne 25.12.2009: 

1. David Poláček 

2. Ladislav Plot 

3. Pavel Drábek 

4. Šárka Hovězáková 

5. Vít Bárta 

6. Adam Janoušek 

7. Daniel Šebesta 

8. Lukáš Veselý 

Šachový turnaj 
     Dne 26.12.2009 se v přísálí 
kulturního domu uskutečnil tradiční 
vánoční turnaj, kterého se přišlo 
zůčastnit 12 hráčů všech věkových 
kategorií. V systému „kaţdý s kaţdým“ si 
nejlépe počínal David Mrština, který 
vyhrál všech jedenáct zápasů, na 
druhém místě se umístil Vlastik Mazůrek 
a třetí nejúspěšnější byl vyhodnocen Jiří 
Tesař. Skvělým výkonem se předvedl 
David Poláček mladší, který co by 
jedenáctiletý statně konkuroval dospělým 
kolegům a se ziskem 4. výher skončil ve 
středu tabulky. 
     Díky všem hráčům i návštěvníkům za 
účast a za rok opět na bojišti. 
                                               Pavel Lang 

Turnaj ve stolním tenise 2009 
     V neděli 27. 12. 2009 se v sále 
kulturního domu uskutečnil jiţ šestý 
ročník tradičního turnaje ve stolním 
tenise. Letošního ročníku se zúčastnilo 

16 hráčů, coţ při systému kaţdý 
s kaţdým, zaručovalo 15 těţkých zápasů 
pro kaţdého účastníka tohoto ping-
pongového maratonu. Začátek turnaje 
byl stanoven na devátou hodinu. 
Poslední zápas se uskutečnil někdy 
kolem půl páté odpolední a většina hráčů 
si za tu dobu odehrála v průměru 
padesát ping-pongových setů. Nejlépe 
se v tento po-Štěpánský den dokázal 
vypořádat se soupeři Dušan Fridrich 

z Vrbice a s jedinou poráţkou obsadil na 
turnaji 1. místo. Pomyslnou stříbrnou 
medaili získal s dvěma prohrami Pavel 
Lang a na třetím místě se umístil 
obhájce dvou předchozích titulů Roman 
Vejvančický, jen těsně před Vlastikem 

Mazůrkem a Jiřím Otřísalem se stejným 
počtem bodů, ale lepším skóre. 
      Velký dík patří všem, kteří se podíleli 
na organizaci turnaje a také panu 
starostovi a obci Starovičky za 
občerstvení a zapůjčení sálu. Pavel Lang

Zimní rybolov na Luţi 

     Místní rybáři vysadili do rybníčku Luţa několik desítek kusů pstruha 

duhového. Zatímco většina druhů ryb hlavně kaprovité v zimních měsících 

potravu přijímá jen velmi málo, tak pstruh je v takovém období velmi aktivní. 

Loví se způsobem, kterému se odborně říká dírkování, kdy se do ledu vyvrtá 

nebo vyseká dírka o průměru asi 20 cm. Jako nástrahu na  

háček někteří rybáři pouţili sýr jak měkký tak tvrdý anebo bílé červíky. Byly 

chvíle, kdy pstruzi brali téměř jeden za druhým a rybáři se i přes mrazivé 

počasí při tomto celkem netradičním způsobu lovu určitě dobře pobavili. Tak 

 Petrův zdar.                                                                             Marek Hovězák 



TJ Starovičky 

Příprava na jarní sezonu 

     Od prosince do konce února se muţstvo účastnilo zimního 

turnaje v malé kopané v Zaječí. Se třemi výhrami se umístilo z 

celkového počtu osmi muţstev na 4.místě. Nejlepším střelcem 

našeho týmu byl Zdeněk Prát s devíti góly. Dne 14.2. jsme 

sehráli přátelské utkání v Mikulově, které skončilo následujícím 

výsledkem Starovičky : Horní Věstonice 1 : 1, gól Vít Ševčík. 

Dne 18.2. se hrálo další přátelské utkání, tentokrát na stadionu 

Sparty Brno Starovičky : Opatovice 4 : 4, góly Vladimír Seďa 

2x, Vít Ševčík, Luboš Kuba. Další přípravné zápasy, které 

budou následovat jsou ve dnech 7.3. v Mikulově proti Vrbici, 

14.3. místo zatím neurčeno, proti Velké Pavlovice „B“, 21.3. v  

Hlohovci proti domácímu „A“ týmu. Dne 28.3. jiţ začíná jarní 

sezona mistrovským utkáním Starovičky : Týnec v 15.00 

hodin na místním hřišti.  
Posílení „A“ muţstva 
     Na jaře by se u nás měli objevit dva noví hráči a to Vít 

Ševčík a Luboš Kuba ze Sokola Zaječí. Jedná se o velice 

nadějné mladé hráče, kteří by měli pomoci hlavně v ofenzívě. 

Jiţ v přátelských zápasech se předvedli velice slušně a oba se 

prosadili i střelecky. A další velkou posilou do útoku by měl být 

Vladimír Seďa, který na podzim většinou hrával za „B“ tým. 

Hraje ve velké pohodě, coţ dokazuje vstřelenými brankami i 

výkonem.                                                        Václav Hovězák

 

Sportovní novinky z atletiky 
     

      V únorovém čísle našeho zpravodaje 
přinášíme našim čtenářům další 
zajímavosti ze sportovního ţivota 
našeho nadějného atleta Radka Jušky, 
který získal v nedávné době na 
mistrovství Moravy a Slezka v atletice 
dva mistrovské tituly a to ve skoku do 
dálky a v trojskoku.  
     Úvodem bych Tě chtěla poţádat, zda 
nám přiblíţíš, jak probíhala Tvoje zimní 

příprava? Vím, ţe trénuješ za kaţdého 
počasí. 
Zimní přípravě jsem věnoval veškerý 
volný čas a trénoval jsem buď v hale 
nebo na stadionu a to za každého 
počasí. 
Kolikrát týdně trénuješ? 
Trénuji 5krát týdně. 
Také by mě zajímalo, zda dodrţuješ 
nějakou speciální ţivotosprávu? (dieta, 

upravená strava …...) 
Ne nedodržuji, jím úplně 
všechno. 
Který závod jsi absolvoval 
jako úvodní v letošní 
sezoně? 
Absolvoval jsem mezinárodní 
atletické závody „Olympijské 
naděje Bratislava“. Potom 
jsem absolvoval Mistrovství 
Moravy a Slezska a získal 
jsem dva mistrovské tituly. 
Můţeš zhodnotit své 
účinkování na 
Hustopečském skákání? 
Hustopečské skákání bylo 

bráno jako trénink a myslím si, že i když 
v současné době trénuji spíš dálku a 
trojskok, tak to dopadlo „docela dobře“, a 
to třetím místem ve skoku do výšky s 
výkonem 170cm. 
      
     Tvé účinkování na mezinárodním 
atletickém mládeţnickém mítinku 
Olympijské naděje Bratislava, bylo 
ozdobeno dvěma mistrovskými tituly. 
Svým skokem v trojskokanské soutěţi 
ses zlepšil o 58 cm a dostal ses na první 
místo letošních dorostenských 
trojskokanů ČR výkonem 13,60 m. Je 
ještě co zlepšovat?    
Dostal jsem se na 2.místo do 
Historických tabulek Břeclavska v 
trojskoku. Ano, vždycky je co zlepšovat. 
Kterých závodů máš v plánu se v 
nejbliţší době zúčastnit? 
Ve dnech 20.-21.2.2010 se chystám na 
Mistrovství republiky do Prahy, kde budu 
soutěžit v dálce a trojskoku.  
      Díky za rozhovor a mnoho 
sportovních úspěchů přeje redakce 
Starovičského zpravodaje.               (RH) 

První závod nové sezóny se rychle blíţí …   

     Pro letošní sezónu jsem si připravil 
spoustu novinek. Největší z nich je, ţe 
se mi povedlo navázat spolupráci 
s trenérem Markem Svobodou a 
Milanem Bohdálkem s hustopečského 
Pepe´s gym. Tato spolupráce začala 
velice rychle fungovat a nastavila pro 
mě nové moţnosti a hranice tréninku.  
     Celou zimu jsem se naplno 
připravoval a první prověření fyzické 
kondice přišlo velice brzy. Třetího 
února jsem spolu s novým trenérem 
Markem Svobodou a týmovým kolegou 
Michalem Šiškou vyrazil směr 
Baleárské ostrovy s cílovým přistáním 
na Mallorce. Tento ostrov jako by byl 
stvořen pro cyklistiku, taky se zde za 
období od února do dubna vystřídá cca 
80 tisíc cyklistů. Po příletu nás uvítalo 
krásné jarní, slunečné a částečně i 
teplé počasí. První dny nám ještě 
sluníčko dodávalo svoji energii a při 
tréninku nebylo třeba se nikterak moc 
oblékat. První kilometry jsme jezdily jen 

z radosti nad krásným počasím. 
V průběhu soustředění i k nám 
na Mallorku dorazila studená 
fronta ze severu a vrcholky hor 
pokryl sníh. Domorodci byli 
velice překvapeni z takových 
teplotních změn, vţdyť průměrná 
teplota se zde v průběhu února 
šplhá k 16°C a najednou jsme 
trénink podnikali v osmi stupních. 
I tak se nám podařilo najezdit 
slušný kilometrový základ, který 
ještě prohloubíme jedním 
návratem na tento krásný ostrov 
v průběhu března. A pak jiţ 
přijde první ostrý start tradičním 
dubnovým závodem v 
Pardubicích. 
     Taky bych Vás rád předběţně 
pozval na závod Handbiků do 
Hustopečí, závod se pojede jako 
Mistrovství České Republiky dne 
10.7.2010.                             (SB) 

 



Nabídka kulturních akcí a oznámení únor aţ květen 2010 
 

KLAS-druţstvo Starovičky přijímá objednávky na společné záhumenky na středisku druţstva ve Starovičkách a to 

do 15.3.2010. Cena za 1 ar brambor je 500 Kč, za 1 ar řepy je 150 Kč.   

 

Obec Starovičky zve všechny občany na informační 
schůzku v souvislosti s budováním ČOV a rekonstrukce 
kanalizace za účasti zástupců dodavatelské firmy, 
technického dozoru, projektantů a zpracovatelů projektu, 
na které se dozvíte podrobné informace o projektu a kde 
Vám budou zodpovězeny Vaše dotazy.  
Schůzka se uskuteční ve čtvrtek 4. března 2010 v 17:00 
hod.  v sále kulturního domu ve Starovičkách.  
 

DĚTSKÝ KARNEVAL 

V neděli 28. února 2010 se 

v KD koná dětský karneval. 

Začátek v 15:00 hod. 

hraje DJ Tony Schäffer 

bohatá tombola 

 

Hokejová utkání 

TJ Starovičky oznamuje, ţe od 21.11.2009 do března 2010 se budou konat pravidelná 
hokejová utkání na zimním stadionu v Břeclavi, kde bude pronajata ledová plocha na dobu 
1,5 hodiny. Poplatek je 150 K/osobu.  
Odjezd od kulturního domu osobními auty je vţdy 1 hod před uvedeným začátkem pronájmu 
ledové plochy. Hokejové utkání se uskuteční vţdy v sobotu : 
27.2. ve 23.00 hod. 
13.3. ve 23.30 hod. 
27.3. ve 23.45 hod. 
 

Oznámení obce 

Obecní úřad Starovičky sděluje občanům, ţe bude zpracován 

nový územní plán obce. Kdo z občanů má nějaké připomínky 

ohledně ploch pro výstavbu, výsadbu zeleně, zbudování 

veřejně prospěšných staveb aj., nechť tyto poţadavky nahlásí 

na obecní úřad. 

SBÍRKA 

Občanské sdruţení Diakonie Broumov vyhlašuje sbírku 

pouţitého ošacení a to kaţdou sobotu v termínu od 19.2.2010 - 

22.5.2010 od 9.00 - 11.00 hod. na sběrném dvoře.            

 

Duben: 

17.4. Vítání občánků - zasedací místnost OÚ 

                                    - začátek v 9
30 

hod a v 10
30 

hod 
24.4.  Divadelní představení - premiéra dramatu Statky - zmatky, autor J.G. Tajovský v podání  divadelního spolku Kadet 

                                                - začátek v 19 hod. - kulturní dům 
25.4.  Divadelní představení - drama Statky - zmatky, autor J.G. Tajovský v podání divadelního   spolku Kadet 

                                                - začátek v 15 hod. - kulturní dům 
30.4. Čarodějnický rej - sportovní areál, program pro děti 

 

Zájezd do Prahy 
Kulturní komise připravuje zájezd do Prahy. 

Termín: sobota 22. května 

Zájezd je určen především dětem a mládeţi v doprovodu rodičů. 

Program: společná procházka s výkladem, po rozchodu individuální prohlídka 

historicky zajímavých míst dle zájmu. Pro snadnější orientaci pro vás vypracujeme 

několik prohlídkových tras, z kterých si budete moci vybrat. 

Zájezd se uskuteční za finanční podpory místní školy a obecního úřadu. 

Předpokládaná cena za cestu: do 150,-Kč dítě a do 330,-Kč dospělý. 

Informace o odjezdu a upřesnění ceny bude zveřejněno v nejbliţší době na 

plakátcích a webových stránkách obce. 

Předběţní zájemci hlaste se u Kateřiny Pleskačové na tel.: 608 413 498  

Za kulturní komisi ( KP) 

 

Redakce zpravodaje a Obecní úřad Starovičky přejí všem našim milým 

čtenářům krásné prožití nadcházejících velikonočních svátků. 

 

Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky jako dvouměsíčník, adresa OÚ: Hlavní č. 43, PSČ 693 01,  
tel. 519 414 035, e-mail:starovicky@starovicky.cz.  Náklad 290 ks, výtisk je neprodejný.                                                                             

Za zpracování odpovídá Hana Procházková a Radka Hovězáková.              

        Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Vladimír Drbola (VD), Iveta Schwarzová (IS), Radka Hovězáková (RH), Ing. Josef 

Panic (JP), Hana Meredová (HM), učitelky MŠ, děti ze ZŠ Starovičky, Kateřina Pleskačová (KP),   

Stanislav Bíza (SB) a další podepsaní autoři příspěvků.  



FOTOGALERIE 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 rekonstrukce kroje hanáckého Slovácka k článku p. Z. Trněného                                     rybolov na „Luţi“    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 účastníci dětského turnaje ve stolním tenise                                                       lov na dírkách na „Luţi“ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

pohár turnaje 

stolního tenisu 

 

 výherci vánočního turnaje ve stolním tenise                                                      úprava zaledovaného  hřiště pracovníky OÚ    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  vánoční turnaj v šachu                                                                                            stolní tenis dospělých v sále KD  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   maškarní den ve školce                                                                       Obecní Společenský ples ze dne 6.2.2010      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  koledníci Tříkrálové sbírky                                                                                 vystoupení folklórního souboru „Hanýsek“ na plese 

 

masky z maškarního plesu TJ Starovičky                                                vystoupení maţoretek Lady Stars  

ukázky masek 


